
VBBN Secretariaat gesloten 

Het Algemeen Secretariaat van de VBBN zal tussen 
Kerst en Oud & Nieuw (van 27 t/m 29 december) 
gesloten zijn. 
Op 2 januari is het Secretariaat weer bereikbaar. 
Heyta van der Reijden en Marga Canters, werkzaam 
op het Secretariaat, wensen u hele fijne Kerstdagen 
en een goede jaarwisseling toe. 
De winkel is van 27 t/m 29 december geopend van 
08.30-17.00 uur. 
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Verslag 19de Floriant Oost-
Nederland 
Eric Blanker', voorzitter 
De Tuinhouwvaktentoonstelling voor kweker en lief-
hebber vond dit jaar plaats op 29 en 30 september en 1 
oktober. Aan deze tweejaarlijkse tentoonstelling nam de 
Bijenvereniging Over-Betuwe te Gendt, afdeling van de 
ABTB, voor de zevende maal deel met een voorlichtings-
stand. Het informatieve gedeelte werd gevuld met foto's, 
tekst en panelen van de Ambrosiushoeve. De verstrekte 
bestuivingsinformatie werd met name door de kwekers 
gewaardeerd. Op draaiende plateaus met in grootte naar 
boven aflopende zeskanten werden diverse honngsoorten 
in een spiegelende omgeving van gekleurd en zilver-
kleurig glas getoond. Boven op deze toren stond schuin 
een honingpot met ons verenigingsetiket. De bijzondere 
honingsoorten welke wij van de honingzemerij uit Boxtel 
hadden betrokken, trokken de belangstelling van de onge-
veer 21.000 bezoekers. In de categorie Educatieve Stand 
ontvingen wij de bronzen medaille met een waardering 
van 7.10 punten. Derhalve willen wij een ieder die bij-
gedragen heeft aan de opbouw en/of het verstrekken van 
materiaal hartelijk danken. In het bijzonder willen wij het 
hoofdbestuurslid van onze bond, de ABTB, dhr. Hollander 
noemen die belangeloos weer vrije dagen heeft opgeno-
men om ons te helpen met de opbouw van de stand. 

Uit de PC van de voorzitter 
Dick 1'u/rikt-MA 
Niets nieuws onder de zon? 
We waren deze week in gesprek met Koert Pieters en 
Henk Wubbolts over het jubileum en Henk had een klein 
boekje bij zich, zo ongeveer over de 8e eeuw, waarin 
voorschriften stonden over het aantal bijenvolken dat per 
boerenerf geplaatst mocht, maar ook moest worden. Om 
het grootste effect te verkrijgen maar ook om 
`overbeweiding' te voorkomen. Ik denk dan eerst: hadden 
die mensen daar wel tijd voor? Ze moesten toch steeds 
oorlogje voeren! De 'hautainie' van de 20e eeuwer! 
Vervolgens denk je, niets nieuws onder de zon. Wij 
moeten ook oppassen voor overbeweiding, zeker met de 
verschuiving in drachtweide zoals die zich voordoet. Ik 
zou willen dat de Burgemeester van Amstelveen in de 
veroordeling zou opnemen, dat er in elke wijk vijf bijen-
volken moeten staan. Nu is het moeilijk het grote plant-
soen intensief te bestuiven. We hebben nu twee nadelen: 
de moderne mens is bang geworden voor dieren en we 
hebben de democratie. Waar vinden we de Karel de 
Grotes na de Ridder? 
Zo denk ik ook vaak terug aan het moment in 1946 dat 
mijn vader bijen kocht van de plaatselijke dominee, op-
passende bijen dus. Hij kreeg er minikastjes bij met drie 
hele kleine raampjes om koninginnen te kweken. Maar dat 
werd afgeraden. Koninginnen moest je kweken in 3- 
ramers, later 6-ramers. 
En nu, anno 1995, in Apidea's of EWK's, kleiner dat de 
domineeskastjes. En wij zijn trots op wat we nu bedenken. 
Maar het was al bedacht en wij kunnen niet goed ont-
houden af we zijn 'hautaine' 20-eeuwers. 
Niets nieuws onder de zon? 
Vergeet het maar. Er hangt allerlei nieuws in de lucht. Of 
blijven we denken dat we een verlengstuk van Landbouw 
zijn? Met de subsidies die ophouden? Met een wankelend 
Landbouwschap? Met een ABTB die geen plaats meer 
heeft voor bijenhouders? Met een minister die ons op de 
hoop van de hobbyisten gooit? Met de spanning rond de 
Ambrosiushoeve? 
We gaan een andere tijd tegemoet! Reken daar maar op. 
Of dat erg is? Helemaal niet. 
Ten eerste gaat het niet schoksgwijs. Als bijen in 1995 
nodig zijn voor de commerciële bestuiving, dan zijn ze in 
liet jaar 2000 nog steeds nodig. 
ren tweede zet het ons op de tenen om uit te kijken naar 
nieuwe wegen. En die dienen zich aan. Je krijgt zo'n idee 
van `de tijd rijpt'. Diverse signalen duiden op een 
groeiend bewustzijn buiten onze kring dat het belang van 
bijen niet ligt in de honingproduktie maar in de 
handhaving van de natuurlijke omgeving. De Prof. Wilson 
.prak bij het 150-jarig jubileum van de Nederlandse 
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Entomologische Vereniging haast over instandhouding 
van het leven. 
In Frederiksoord willen ze ons er graag bij hebben, in 
Zwolle doet zich hetzelfde voor bij het overleg over het 
Ecodrome. Natuurlijk. er  klinken ook geluiden over de 
verpletterende druk van teveel bijen. Vroeger regelde 
Karel de Grote dat. Nu moeten we daarvoor echt eens om 
de tafel gaan zitten en dat onderzoeken in plaats van 
elkaar te bekogelen met onbewezen stellingen. Je kunt 
bijvoorbeeld ook zeggen: wat een enorme voedingsbron 
vormen onze bijen voor carnivore insekten. vogels en 
zoogdieren alS er elke zes weken 40.000 dode hijen 
worden aangeleverd. Tien volken geven dan een aardig 
hoopje voer. Maar voor het zover was hadden die half 
miljoen bijen massa's planten bestoven die beter kunnen 
gedijen ten profijt van weer zoveel insekten. En van de 
mens die er naar kijkt! 
Er dient zich een leuke toekomst aan. Maar in die 
toekomst moeten we als bijenhouders andere partners 
zoeken. Naast Landbouw. Partners in natuurbeheer. En 
daarmee hebben we de eerste stappen gezet. De hand met 
de Vlinderstichting wordt steeds sterker en andere zullen 
volgen. In die contacten word ik me ervan bewust hoe 
eenzijdig ons netwerk is gericht geweest op Land- en 
Tuinbouw. Wij moeten nu snel een tweede netwerk in 
natuurbeheer opbouwen. 
Die zon zal zich nog verbazen! 

Verslag Honingkeuring 1995 
VBBN Groningen 
L.J. Hillebrands 
Op vrijdag 1 september 1995 werd de door de Kring 
Groningen van de VBBN uitgeschreven Provinciale 
Honingkeuring 1995 gehouden. Deze keuring vond voor 
het vijfde achtereenvolgende jaar plaats. Vier keer eerder 
werd Stadskanaal aangewezen als keuringsplaats en ook 
nu weer waren de subverenigingen Stadskanaal en 
Musselkanaal administratief-gastheer. Binnen de Kring 
Groningen is de afspraak gemaakt, dat de Provinciale 
Honingkeuring in Stadskanaal zal worden georganiseerd, 
tenzij bijvoorbeeld een jubilerende subvereniging te 
kennen geeft die keuring te willen organiseren. 
De Stadskanaalster vereniging verzorgt de keurings-
lokatie, de tentoonstelling van de gekeurde honing en de 
persberichten. Werkzaamheden als mailing naar de 
secretariaten, uitnodigen keurmeesters, administratie van 
de keuring zelf, verzorgen van de oorkonden en het 
bijhouden van de financiën worden uitgevoerd door leden 
van een samenwerkende zustervereniging. Op die manier 
krijgt zo'n keuring wat meer het karakter van een Kring-
activiteit. 
En om dat karakter te intensiveren, hebben wij binnen de 
Kring Groningen de zogenoemde 'verenigings-
wisselbeker' ingesteld. Om deze wisselbeker te kunnen 
bemachtigen, dienen tenminste drie hoogste scores binnen 
een vereniging te vallen. Op deze manier proberen wij de 
betrokkenheid van verenigingsbesturen en hun leden de 
stimuleren. 
Voorts wordt de consument en de belangstellende leek via 
persberichten in de lokale en regionale pers (kabelkrant, 

krant en radio) op de hoogte gebracht van de keuring en 
het doel en resultaat daarvan. 
Daar in Stadskanaal iedere eerste zaterdag van september 
een honing- en bijenmarkt wordt georganiseerd, is dat een 
geschikte gelegenheid om van iedere inzending te keuren 
honing een pot tentoon te stellen op de voorlichtingskraam 
van de vereniging. Daarom wordt de honingkeuring steeds 
op de vrijdag voorafgaande aan de markt gehouden. 
Het resultaat van een en ander is intussen. dat de aan-
gevoerde honing op de honingmarkt in de loop der tijd 
kwalitatief vooruit is gegaan. Ook worden de Boors-
chriften nu strikt nageleefd en heeft ook de consument 
meer waardering gekregen voor dit zichtbaar mooie 
produkt; dat mag blijken uit de omzetcijfers. De honing in 
potten van 450 gr wordt op de markt verkocht voor ƒ6,- 
(t 5,- voor de leverende imker en ,f voor de verenigings- 
kas). 
Daar er vorig jaar een cursus honingkeurmeester, via de 
Kring Groningen, in Stadskanaal werd gegeven, kon 
tamelijk eenvoudig op de inzet van een zes ental keur-
Meesters worden gerekend. Zij kregen een totaal van 118 
potten. verdeeld over de klassen vloeibaar. kristallise-
rende, gekristalliseerd, brokhoning. raathoning en heide-
melange te keuren. Verder werden ter keuring aangebo-
den: een wasbodem, gevlochten sierkorfje van stro, bor-
duurwerk-bijenkorf. honinggebak, te weten pannekoeken 
en nieuwjaarsrolletjes en een flesje propolistinctuur. 
In totaal deden imkers van zeven Groninger verenigingen 
mee, terwijl vijf van die verenigingen meedongen naar de 
verenigingswisselbeker. 

De uitslag: 
De individuele wisselbeker ging naar H.H.M. Rijff uit Ter 
Apel: 100-98-98 punten 
Tweede werd de winnaar van drie voorgaande jaren, 
L.A. Veenstra uit Gieterveen: 99-97-97 punten 
Derde was dit jaar A.W. Meinema: 98-97-97 punten. 

De verenigingsbeker ging, evenals vorig jaar, naar de 
subvereniging Ter Apel: 100-99-99 punten 
Tweede werd gastheer Stadskanaal: 100-99-98 punten. 
En derde de administratief-ondersteunende vereniging 
Musselkanaal: 99-98-98 punten. 

Door de jury werden voorts vijftien oorkonden toegekend. 
Al met al was het gehalte van de inzendingen van een 
hoog niveau. Wij hopen het volgend jaar, op vrijdag 
6 september 1996, wederom een geslaagde Provinciale 
Honingkeuring van de Kring Groningen tegemoet te zien. 

Nadere info: L.J. Hillebrands, 0599613388. 
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